
protokół nr xvlll
Rady Gminy Bralin
z dnia 25 listopada2OI5 r.

Sesja odbyła się w saliposiedzeń Urzędu Gminy Bralin, rozpoczęła się o godz, L4.30 itrwała do
godz. 1-5.45,

porzadek obrad:

1,. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Uchwalenie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

4. Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej.

5, Sprawozdania z prac komisji Rady.

6" Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok.

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku
publicznego na 2016 rok.

B. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów na terenie Gminy Bralin.

9, Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawki opłaty targowej oraz
sposobu jej poboru.

10. Podjęcie uchwaty w sprawie określenia wzorów formularzy do składania informacji i

deklaracji do celów podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego.

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV /56/2015 Rady Gminy Bralin z

dnia 1-5 października 2015 r. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości

l"' ;ffi:le'""j..*"ru w sprawie: zatwierdzen'u ,,o'unu Odnowy Miejscowości Nosale".

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrazenia stanowiska o potrzebie udzielenia pomocy
finansowej Województwu Wielkopolskiemu.

14. Opinia w sprawie zamiany i podziału działek w miejscowości Czermin.

].5. Wolne głosy i informacje.

]-6. Zamknięcie posiedzenia.

Pkt 1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godzinie 1"4.00 dokonał przewodniczqcy Rady Grzegorz Lemanik.

Przewodniczqcy Rady powitał przybyłych no dzisiejsze posiedzenie Przewodniczqcego Rady
Powiatu Pana Stanisłowa Balinskiego, członko Zorzqdu Powiatu Kępińskiego Pana Zenona
Kasprzaka, radnych Gminy Bralin, Wójta Gminy Bralin Pana Romana Wojtysiaka, zastępcę
wojta Gminy Brolin Pano Roberta Kieruzala, sekretorza Gminy Bralin Pano Zbigniewa.Łatkę,
skarbnik Gminy Bralin Grożynę Mosch, sołtysow Gminy Bralin, kierowników referotÓw orqz
pracownikow LJrzędu Gminy, przedstowicieli mediów i przybyłq publiczność.

Następnie przewodniczqcy poinformował zebranych, że na dzisiejszym posiedzeniu

obecnych jest 14 no stan ogolny 1_5 radnych, co pozwala zgodnie z przepisami prawa

obradować i podejmować prawomocne uchwały.
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Nieobecnv: Ka mil Lenort._

Pkt 2) Uchwalenie porządku obrad.
Przewodniczqcy Rady poinformował zebranych, że porzqdek obrad wraz projektami uchwał

został dostarczony radnym a następnie zapytał:
przewodniczący Rady: Czy ktoś z Pań lub Panów radnych chciałby zgłosić wniosek w sprawie

ewentualnej zmiany proponowanego porządku obrad. Cheć zabrania głosu PoPrzez
podniesienie reki zasvonalizowoł radnv Leszek Głob, Proszę radny Leszek Głąb.

> Radny Leszek Głąb: Ja bym chciał złożyc wniosek formalny o wykreślenie z porządku obrad

punktu, 13 czyli podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska o potrzebie udzielenia

pomocy finansowej Wojewodzie Wielkopolskiemu (Woiewodztwu Wielkopolskiemu),

l punktu 14 opinia w sprawie zamiany i podziału działek w miejscowoŚci Czermin. l

przeniesienie tego pod obrady, żnaczy do porządku obrad przyszłej sesji. Uzasadnienie, to
trzeba uzasadniać? Uzasadnimy. Uzasadnienie jest takie, że no niestety z porządkiem obrad
na tę sesję no te dokumenty, które zostały dostarczone są jakieś szczątkowe i niewystarczające
żeby podjąć właściwą decyzję no/ na podstawie tego trudno jest cokolwiek podjąĆ, bo w
przypadku punktu 13 to jakiś gotowiec z kropkami uzasadnienie jest, ale to też nie jest

wystarczające natomiast w przypadku tej opinii nie ma żadnego uzasadnienia i to trudno jest

podjąć tak ot, na chwilę przed tym, odpowiednią. Decyzja musi być przemyŚlana i roztropna

żeby coś podjąć, Ja w cale nie twierdzę, ze te punkty nie są istotne natomiast ani nie było

spotkania przed sesyjnego i moim zdaniem, nie jestem w stanie takiej opinii wydaĆ w tych
punktach, ani podjąć, brać no udziału w tym.

> Przewodniczący Rady: Proszę inni w sprawie porządku obrad? Poweł Narekiewicz poprosił o
qfos. Radny Paweł Narękiewicz, proszę bardzo.

> Radny Paweł Narękiewicz: Panie przewodniczący, Wysoka Rado, ja bym proponował
również o wykreślenie punktu 8 z porządku obrad podjęcie uchwały w sprawie opłaty od

posiadania psów na terenie Gminy Bralin, to tez powinno być brane pod obrady Komisji
Rozwoju Gospodarczego i Budżetu niestety krótki termin był między sesjami, między tym,
informacją i chciałbym to pod komisji obrady, pod obrady Komisji Rozwoju Gospodarczego i
Budżetu wprowadzic wtrqcenie: > Radny Leszek Głąb: l Rolnictwa, (Komisii Rolnictwa.
Gospodarki Wodnei i Ochronv Środowiska) > Paweł Narękiewicz: Rolnictwa, tak.

> Przewodniczący Rady: Dziękuję, czy ktoś jeszcze chciałby w sprawie proponowanego
porządku obrad zabrać głos? Brok chętnvch. W związku z tym, ze wpłynęły 3 wnioski o zmianę
porządku obrad, Rada musi przegłosować te propozycje. W związku z tym, kto z Pań i Panów
radnych jest za tym żeby z porządku dzisiejszego obrad usunąć punkt,8 czyli: Podjęcie uchwały
w sprawie opłaty od posiadania psów na terenie Gminy Bralin.

Proszę, kto jest za tym, aby usunąć punkt B, proszę o podniesienie ręki liczenie qłosów ]-2, kto
jest przeciw - Q kto się wstrzymał - 2 głosy wstrzymujące. Stwierdzam, że punkt B z
dzisiejszego porządku obrad zostaje usunięty.

To samo dotyczy punktu ].3 tez poprzez głosowanie Państwo wyraza swoją wolę czy usuwamy
z porządku obrad dzisiejszej sesji: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska o

potrzebie udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu.

Kto z Pań i Panów radnych jest za tym, abyten punkt został usunięty z porządku dzisiejszych
obrad. Proszę o podniesienie ręki liczenie ąłosów ].3, kto się wstrzym ał - 1, kto jest przeciw -

nie widzę. Stwierdzam, że punkt 13 dzisiejszego porządku obrad został usunięty. Kto z Pań i

Panów Radnych jest za tym, aby na wniosek radnego Leszka Głąba usunąć punkt z porządku
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obrad, czyli wydania opinii w sprawie zamiany i podziału działek w miejscowości Czermin.
Proszę o podniesienie ręki. Kto jest za... wtrqcenie:> Radna Kazimiera Kupczak: Za tym
usunięciem. > Przewodniczący Rady: Kto jest za usunięciem tego punktu, tak liczenie ąłosów

' 9, kto jest przeciw - ]-, kto się wstrzymał - 4 głosy wstrzymujące. Stwierdzam, że punkt 14
również zostaje usunięty z porządku dzisiejszego obrad.

W związku ze zmianami dokonanymi w porządku obrad odczytam Państwu porządek obrad
po dokonanych przez Państwa zmianach:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Uchwalenie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

4. Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej.

5. Sprawozdania z prac komisji Rady.

6. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budzetowej na 2015 rok.

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącym i działal ność
pozytku publicznego na 2016 rok.

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawki opłaty targowej
oraz sposobu jej poboru.

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy do składania
informacji i deklaracji do celów podatku od nieruchomości, rolnego i

leśnego.

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV /56lż015 Rady Gminy
Bralin z dnia 1"5 października 2015 r. w sprawie określenia stawek podatku
od nieruchomości na 2016 rok.

11. Podjęcie uchwały w sprawie: zAtwierdzenia ,,Planu Odnowy MiejscowoŚci
Nosale".

].2. Wolne głosy i informacje.

13. Zamknięcie posiedzenia.

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem porządku obrad po dokonanych zmianach?
Proszę o podniesienie ręki liczenie qłosów 1_4, kto jest przeciw - 0, kto się wstrzymał - 0.

Dziękuję. Stwierdzam, ze rada przyjęła proponowany porządek obrad. Przechodzimy do
punktu 3.

Pkt 3) Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
> Przewodniczący Rady: Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. Kolejnym punktem porządku
obrad dzisiejszejsesjijest przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. Przypominam, że projekty
protokołów dostępne są do wglądu w biurze rady oraz na stronie BlP Gminy Bralin, Na

dzisiejszej sesji rada głosować będzie przyjęcie protokołu nr XVll z sesji odbytej w dniu 18

listopada 2015 r.

Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby zgłosić jakieś uwagi bądź poprawki do projektu
protokołu? Brak qłosow. Nie widzę, informuję, że do projektu protokołu nie zgłoszono uwag i

poprawek. Zarządzam głosowanie w sprawie przyjęcia projektu. Proszę o głosowanie poprzez
podniesienie ręki.
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Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem protokołu nr XVll z sesji Rady Gminy Bralin
odbytej w dniu 1-8 listopad a 201,5 r. Kto jest za przyjęciem protokołu liczenie qłosów 14, kto
jest przeciw - 0, kto się wstrzym al - 0. Stwierdzam , że rada przyjęła protokół nr XVll.
Przechodzimy do punktu 4.

Pkt 4} Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej.
> Przewodniczący Rady: Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej. Proszę Pana wójta
o złożenie sprawozdanie.
> Wójt: Szanowni Państwo, sprawozdanie na tej sesji będzie dosyć krótkie ponieważ jak

Państwo wiecie na przekazywanie uchwał mamy 7 dni a sesja ostatnia odbyła się tydzień temu
w związku z tym sprawozdanie tylko i wyłącznie ze spotkań i konsultacji od 19 listopada do
dnia 23 listopada 2OI5 r.

19 listopada 2015 r. - miałem ten zaszczyt reprezentować Gminę Bralin i wszystkich
mieszkańców tej Gminy na jubileuszu Pani Chałupki.
20 listopada2OL5 r. - uczestniczyłem w spotkaniu Komisji Rewizyjnej.
23 Iistopada 2015 r. - dosyć istotne spotkanie a mianowicie na łonie LGD ,,Wrota
Wielkopolski". Było to spotkanie, które miało na celu określenie organizacji fundacji LGD

,,Wrota Wielkopolski"
24 listopada 2015 r. - spotkałem się z przedstawicielami Zarządu LKS ,, Sokół" Bralin, z dwoma
przedstawicielamitego zarządu w sprawie udostępnienia boiska do prowadzonych rozgrywek,
To wszystko, dziękuję.
> Przewodniczący Rady: Dziękuję. Czy ktokolwiek z obecnych ma jakiekolwiek zapytania bądź
uwagi do złozonego sprawozdanie? Brok qłosów. Nie widzę w związku z powyższym
przechodzimy do punktu 5 porządku obrad.

Pkt 5} Sprawozdania z prac komisji Rady.
> Przewodniczący Rady: Sprawozdania z, prac komisji Rady. Czy ktokolwiek z
przewodniczących komisji bądź osób wyznaczonych chciałby złożyć sprawozdanie z prac
komisji, Brok ąłosow, Nie widzę w związku z tym - posuwamy się bardzo szybciutko, bo już
punkt 6 porządku obrad.

Pkt 6) Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok.
> Przewodniczący Rady: Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budzetowej na 201"5

rok i bardzo proszę Panią skarbnik o przedstawienie uzasadnienia.
> Skarbnik: Uchwałą nr 67 zwiększamy dochody i wydatki budzetu Gminy o kwotę 30.600,00
zł, 600,00 zł dotyczy czynszu dzierżawy pasa drogowego drogi wewnętrznej. Kwota 30.000,00
zł dotyczy opłat za zajęcie pasa drogowego. Te środki przeznacza się na wydatki, w tym kwotę
5.000,00 z| na zakup urządzenia zapewniającego kompleksową ochronę sieci poprzez
zintegrowanie wielu modułów bezpieczeństwa, kwotę 5.000,00 zł na wydatki związane z
promocją gminy, kwotę 1-0.000,00 zł na zakup usług poprzez przeprowadzenie audytu
parametrów dystrybucji energii elektrycznej i kwotę 10.600,00 zł na zakup usług w zakresie
gospodarki Ściekowej. Ponadto dokonuje się przeniesień pomiędzy paragrafami w ramach
rozdziałów i tutaj kwotę 3.000,00 zł przeznacza się na ekwiwalent za udział w działaniu
ratowniczym członków OSP, kwotę 5.000,00 zł na zmiany dotyczące podrózy służbowych
krajowych i w dziale działalność usługowa, z planu zagospodarowania przestrzennego kwotę
9,840,00 z|zprzeznacza się na wydatki związane z opracowaniem Strategii Rozwoju Gminy.
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Na podstawie pism dyrektorów placówek oświatowych dokonuje się korekty planów
finansowych placówek oświatowych poprzez korektę, poprzez aktualizację ZFŚS, uczestnictwa
w szkoleniach i zakupu opału w Szkole Podstawowej, w Zespole Szkół w Nowej Wsi Książęcej i
tak samo w Przedszkolu ,,Kwiaty Polskie" też dokonuje się korekty planu finansowego
wydatków poprzez aktualizację odpisu na ZFŚS i opłat za wznowienie licencji na programy
komputerowe, W Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej dokonuje się korekty planu z

przeznaczeniem na dożywianie dzieci w szkołach w związku ze wzrostem zapotrzebowania na

tego rodzaju pomoc.
Tutajjeszcze, to, co dałam Państwu w zeszłym tygodniu, tutaj w punkcie B uzasadnia opisałam
całe to zdarzenie w uchwale 63 z 28 października 2015 r. w sprawie zmiany uchwały
budzetowej na 2015 r. w załączniku nr 4 dotyczącym wydatków związanych z realizacją zadań
z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych ustawami zapisano w dziale 80101
w § 4210 zwiększenie o kwotę ż23,35 zł, natomiast zmniejszenie z § 4240 o kwotę 508,3]. zł.

W związku z tym, iż dokonana korekta planów finansowych wydatków poprzez wydzielenie z

zadań zleconych związanych z zakupem podręczników wydatków na pokrycie kosztów obsługi
zadania dotyczyła Szkoły Podstawowej w Bralinie w kwocie 223,35 zł oraz Zespołu Szkół w
Nowej Wsi Książęcej w kwocie 46,08 zł, w załączniku nr 4 nie uwzględniłam Szkoły
Podstawowej (Zespołu Szkoł)w Nowej Wsi Ksiązęcej. W załączniku nr 2 po stronie wydatków
te zapisy zostały zapisane poprawnie, natomiast w załączniku nr 4 Szkoły Podstawowej
(Zespołu Szkół) w Nowej Wsi Ksiązęcej nie uwzględniłam stąd dokonuję tutaj korekty tego
zdarzenia zgodnie zzałącznikiem nr 4 do tej uchwały. To wszystko.
> Przewodniczący Rady: Dziękuję, czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do
uzasadnienia? Brak ąłosów. Nie widzę, w takim razie odczytam projekt uchwały.
przewodniczącv Radv odczvtał zebranvm treść proiektu uchwałv.
Czy ktoś ma jakieś zapytania bądź uwagi do odczytanego projektu? Brak qłosów, Nie widzę, w
takim razle zamykam dyskusję nad projektem i zarządzam głosowanie nad uchwałą nr
xvul/67 /2015.
Proszę o głosowanie poprzez podniesienie ręki. kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem
uchwały? Przewodniczacv przeliczo ąłosv kd - 14, kto jest, przeciw - nie widzę, kto się
wstrzymał - nie widzę. Stwierdzam, że Wysoka Rada podjęła uchwałę nr XVlll/671201,5.
uchwała stanowi załocznik do ninieiszeao protokołu.

Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad, punkt 7.

Pkt 7| Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku
publicznego na 2016 rok.

> Przewodniczący Rady: Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu
współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność
pozytku publicznego na 2016 rok. Proszę o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały.
> Kierownik Referatu RKS: Panie przewodniczący, Szanowni Państwo, ustawa o działalnoŚci
pożytku publicznego i o wolontariacie zobowiązuje organy administracji publicznej do
corocznego uchwalenia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz
podńiotami prowadzącymi działalność pozytku publicznego. Program tegoroczny oparty jest

bazowo na programie roku 2Ot5. Cała procedura przedstawiana Państwu na dzień dzisiejszy
tego projektu, programu była poprzedzona konsultacjami społecznymi, macie to wszystko
Państwo to w materiałach, tam termin był podany na składanie ewentualnych wniosków,

sugestii czy propozycji do dnia 30 października, macie Państwo w załączeniu program
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współpracy z organizacjami pozarządowymi. Uwazamy, że program ten jest na tyle realny, ze
jest możliwy do spełnienia i do zrealizowania na naszym gruncie, na gruncie naszej Gminy a

szczegóły i informacje są w programie.
> Przewodniczący Rady: Dziękuję, czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do
uzasadnienia? Brak ąłosów. Nie widzę, w takim razie odczytam projekt uchwały.
Przewodniczacv Radv odczvtoł zebranvm treść projektu uchwałv,
Czy ktoś ma jakieś zapytania bądź uwagi do odczytanego projektu? Brak ałosow, Nie widzę,
zamykam dyskusję nad projektem i zarządzam głosowanie nad uchwałą nr XVlll/6812015.
Proszę o głosowanie poprzez podniesienie ręki. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem
uchwały?
Przewodniczacv przelicza qłosv. kd- 1-4, kto jest, przeciw - nie widzę, kto się wstrzymał - nie
widzę. Stwierdzam, że Wysoka Rada podjęła uchwałę nr XVlll/68 /201,5.
uchwała stanowi załacznik do ninieiszeqo protokołu.
Kolejnym punktem dzisiejszego porządku obrad jest punkt 8,

Pkt 8) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawki opłaty targowej oraz
sposobu iej poboru.

> Przewodniczący Rady: Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawki opłaty
targowej oraz sposobu jej poboru. Proszę o przedstawienie uzasadnienia.
> Skarbnik: Zmiana ustawy o podatkach i opłatach lokalnych w zakresie opłat lokalnych
powoduje, ze od ]- stycznia 20]"6 roku opłaty nie są obowiązkowe. U nas takie opłaty - to jest
właŚnie opłata targowa i od posiadania psów. Jeśli Gmina zdecyduje się na wprowadzenie
opłat, to Rada musi wywołać odpowiednie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej
i od posiadania psów. Obowiązujące uchwały w sprawie opłaty przestają obowiązywać z dniem
31 grudnia 2015 roku. Jeśli takich zmian nie dokonamy to nie mozemy pobierać opłaty.
Powiem jeszcze tyle, że do projektu budzetu, zostały te dochody wpisane i z opłaty targowej i

od posiadania psów iw uzasadnieniu zostało zapisane, że stosowne uchwały zostaną do końca
roku wywołane, stąd są te dochody zapisane, bo jeśli nie podejmiecie Państwo takich uchwał
to musimy te środki wycofać po stronie dochodów. Dziękuję.
> Przewodniczący Rady: Dziękuję, czy ktoś chciałby zadaćjakieś pytania bądź ma jakąś
uwagę do uzasadnienia? Brak qłosów. Nie widzę, w takim razie odczytam projekt uchwały.
przewodniczacv Radv odczvtał zebranvm treść proiektu uchwałv.
Czy ktoŚ z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do odczytanego projektu? Brok ałosów.
Nie widzę, w takim razie zamykam dyskusję nad projektem i zarządzam głosowanie nad
uchwałą nr XVlll/69 /201,5.
Proszę o głosowanie poprzez podniesienie ręki. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem
uchwały?
Przewodniczacv przelicza qłosv kd- 14, kto jest, przeciw - nie widzę, kto się wstrzymał - nie
widzę. Stwierdzam, że Wysoka Rada podjęła uchwałę nr XVlll/69 /201,5,
uchwała stanowi załacznik do ninieiszeao protokołu,
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad, punkt 9.

Pkt 9) Podjęcie uchwały w sprawie okreśIenia wzorów formularzy do składania informacji i

deklaracjido ceIów podatku od nleruchomości, rolnego i leśnego.
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> Przewodniczący Rady: Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy do
składania informacji i deklaracji do celów podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego. Proszę
o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały.
> Skarbnik: Tutaj podobnie, te nowe formularze zaktualizowano i dostosowano tylko i

wyłącznie do przepisów prawa iteż będzie następna uchwała odnośnie naszych podatków od
nieruchomoŚci, wszedł tam podatek niezabudowany objęty obszarem rewitalizacji i tez musi
się znaleźć w deklaracjach także tylko i wyłącznie dostosowanie do przepisów prawa.
> Przewodniczący Rady: Dziękuję, czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do
uzasadnienia? Brak qłosów. Nie widzę, w takim razie odczytam projekt uchwały.
przewodniczacv Radv odczvtoł zebranvm treść proiektu uchwałv.
Czy ktoś ma jakieś zapytania bądź uwagi do odczytanego projektu? Brok qłosów. Nie widzę,
zamykam dyskusję nad projektem, zarządzam głosowanie nad uchwałą nr XVlll/70l2O15.
Proszę o głosowanie poprzez podniesienie ręki. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem
uchwały?
Przewodniczacv orzeliczo ałosv. kd- 14, kto jest, przeciw - nie widzę, kto się wstrzymał - nie
widzę. Stwierdzam, że Wysoka Rada podjęła uchwałę nr XVlll/70/201,5,
uchwała stanowi załacznik do ninieiszeqo protokołu,
Przechodzimy do kolejnego punktu, punkt 1"0.

Pkt 10} Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/56/2015 Rady Gminy Bralin z

dnia 15 października 2015 r. w sprawie określenia stawek podatku od nleruchomości
na 2016 rok.

> Przewodniczący Rady: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/56/2015 Rady
Gminy Bralin z dnia 15 października 20].5 r. w sprawie określenia stawek podatku od
nieruchomości na 2016 rok. Proszę o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały.
> Skarbnik: W Dzienniku Ustaw z dnia 3 listopada 2OL5 r. opublikowana została ustawa z dnia
9 października ż0I5 r. o rewitalizacji. Przedmiotowa ustawa wprowadza zmiany w
obowiązujących przepisach między innymi w uitawie o podatkach i opłatach lokalnych. W
związku ztym, że Rada Gminy podjęła uchwałę w dniu 1-5 października w sprawie określenia
stawek podatku od nieruchomości na 20].6 rok a więc ta uchwała została podęta przed dniem
publikacji ustawy o rewitalizacji, więc należy dokonać odpowiednich zmian w tej uchwale i

stąd jest tam zapis, tylko w tym jednym paragrafie. Dziękuję.
> Przewodniczący Rady: Dziękuję, czy ktoś ma jakieś zapytania bądź uwagi do uzasadnienia?
O ąłos poprosił radnv Paweł Narekiewicz. Bardzo proszę radny Paweł Narękiewicz.
> Radny Pawel Naręklewicz: Ja mam pytanie, tu jest - tereny rewitalizacji czy można bliżej
przybliżyc, jakie to są?
> Skarbnik: U nas nie ma takich w ogóle
> Radny Paweł Narękiewicz: Nie ma takich w ogóle.
> Skarbnik: Tylko tyle, ze ...

> Radny Paweł Narękiewicz: Musimy podjąć taką uchwałę.
> Skarbnik: Tak, musi być zapis, musi być w deklaracji, ze takie tereny mogą być, ale w tej

chwili nie mamy w ogóle takiego podatku.
> Radny Pawel Narękiewicz:Dobrze, dziękuję,
O qłos poprosił radnv Leszek Głab.
> Przewodniczący Rady: Proszę radny Leszek Głąb.
> Radny Leszek Głąb: Ja mam pytanie ta stawka 3,0O zł, od czego to zależy czy to jest jakaŚ

krajowa ogłoszona przez ministra czy przez kogoś, ta wysokość 3,00 zł od mŻ?
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> Skarbnik: Sadzę, ze maksymalna, bo jeśli nie dotyczy naszych to dajemy maksymalne, żeby

to nie widniało gdzieś tam w ulgach, w skutkach obnizania stawek.
> Przewodniczący Rady: Proszę, ktoś jeszcze ma jakieś pytania? Brak qłosów. Nie widzę, w
takim razie odczytam projekt uchwały.
przewodniczacv Radv odczvtał zebronvm treść proiektu uchwałv,
Czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do odczytanego projektu? Brak ąłosow.
Nie widzę, więc zamykam dyskusję nad projektem i zarządzam głosowanie nad uchwałą nr

Xvlll17tl2oI5.
Proszę o głosowanie poprzez podniesienie ręki. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem

uchwały?
Przewodniczacvprzeliczaałosv.kg)-L2,ktojest,przeciw-niewidzę,ktosięwstrzymał-2
osoby wstrzymujące. Stwierd zam, że Wysoka Rada podjęła uchwałę nr XYlll/71,/żOL5.
uchwała stanowi załacznik do ninieiszeąo protokołu,

Przechodzimy do punktu 11 porządku obrad.

Pkt 11) Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia ,,Planu Odnowy MiejscowoŚci Nosa!e".

> Przewodniczący Rady: Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia ,,Planu Odnowy
Miejscowości Nosale", Proszę o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały.
> Zastępca wójta: Zgodnie z nową perspektywą finansowania środków pochodzących z UE a
dotyczące to przede wszystkim Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, kazda miejscowośĆ,
która będzie chciała aplikować o środki zewnętrzne, znaczy Gmina na dane sołectwo, na daną
miejscowość musi mieć dokument w postaci, dokument strategiczny, to się nazywa Plan

Odnowy Miejscowości, moze to być plan odnowy sołectwa, przysiółka, jak to zwał tak zwał
dokumenty powiedzmy sobie juz funkcjonują u nas w sołectwach praktycznie wszystkie
sołectwa te dokumenty mają. W związku z planowaną budową Domu Ludowego w Nosalach
zapotrzebowanie było takie żeby zmienić ten dokument, Zebranie Wiejskie, które się odbyło,
ten dokument przyjęło, uchwaliło natomiast w konsekwencji Rada Gminy musi ten dokument
zatwierdzić. To praktycznie wszystko. W poprzedniej kadencji były takie działania, więc tutaj
nie ma nic nowego.
> Przewodniczący Rady: Dziękuję, czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do
uzasadnienia? Brak ąłosow. Nie widzę, odczytam w takim razie projekt uchwały.
przewodniczacv Rodv odczvtał zebranvm treść proiektu uchwałv.
Czy są jakieś zapytania bądź uwagi do odczytanego projektu? Brok ołosow. Nie widzę, w
związku z tym zamykam dyskusję nad projektem i zarządzam głosowanie nad uchwałą nr
Xvlll17żl2oI5.
Proszę o głosowanie poprzez podniesienie ręki. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem

uchwały?
Przewodniczacv przelicza ałosv. kd- 14, kto jest, przeciw - nie widzę, kto się wstrzymał - nie
widzę. Stwierdzam, że Wysoka Rada podjęła uchwałę nrXYlll/72/20L5.
uchwoło stanowi załacznik do ninieiszeąo protokołu.

Tym samym przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad, punkt 12.

Pkt 12)Wolne głosy i informacje.
> Przewodniczący Rady: Wolne gtosy i informacje. O ałos poprosił Słowomir Bak Bardzo
proszę Pan Sławomir Bąk.
> Sławomir Bąk: Panie przewodniczący, Wysoka Rado, iako mieszkaniec Gminv Bralin śledzę
to, co się dzieje na sesjach, co się dzieje wokół nas, tym bardziej mnie interesują tematy
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związane z oświatą, sportem itd. Moje wystąpienie będzie krótkie, ale na temat. Po lekturze

ostatniego protokołu z posiedzenia sesji Rady Gminy, jeden moment naprowadził mnie

troszeczkę, no delikatnie mówiąc do wielkiego zaskoczenia i zdziwienia a wręcz oburzenia. jest

to fragment wypowiedzi Pana piotra Hołosia. Ja pozwolę sobie przytoczyĆ ten fragment, bo

nie mogę przejść do porządku dziennego nad tym, co chcę,.. padło na ostatniej sesji Pozwólcie
Państwo, że zacytuję: Był taki moment, kiedy Pan wójt miał (taki) autorski pomysł na zarząd

klubu. Wprowadzony został zarząd klubu zlożony ze wszystkich - pracowników, PrzePraszam

- urzędników, nie wiem może się pomylę, wytrzymali 3 miesiące, a przecież tam nie ma pracy,

- nie rozumiem zupełnie o co tu chodzi - przecieżtam jest takie, proste to wszYstko, 3 miesiące

zloży|i rezygnację wszyscy/ ca|y zarząd, żeby to było takie łatwe, to by dali radę ale to

zostawmy, ja chciałem zabrać głos innej sprawie.
(...) pan profesor Miodek z którym miałem 2lata do czynienia, zawsze miałtakie powiedzenie:

,,chłopie co robisz" więc ja czynię to. Proszę Państwa, jako prezes klubu sportowego ja nie

pracowałem z7arządem Klubu 3 miesiące jak się tutaj cytuje i się wypowiada mój kolega, jakbY

nie było sportowiec tylko my pracowaliśmy od przełomu stycznia/lutego 2010 do roku ŻOLZ,

Ja po różnych - nie będę mowił o przyczynach mojej rezygnacji z pracy w klubie, to jest osobnY

temat. Podjąłem decyzję o rezygnacji z pracy wZarządzie Klubu, oczywiście konsultowałem to

najpierw zZarządem. później ze wszystkimi ludźmi którzy przyczyniają się do działalnoŚcitego

klubu i uważam, że to co powiedział Pan Piotr na posiedzeniu sesji jest kłamstwem bo jezeli

mówimy o terminach to akurat nie takie terminy i mnie to osobiŚcie boli bo dwa lata

poświęcenia dla klubu zostało podsumowane w ten sposób ja nie rozumiem kontekstu

niektórych części tej wypowiedzi , bo nie rozumiem po prostu. Z tym ja chciałem tYlko dodaĆ

- może się mylę - ale w pracy którą wykonywaliśmy, wykonywaliŚmy społecznie i nie wiem

jakie tu są konteksty tej wypowiedzi ale zawsze to była praca społeczna na rzecz klubu. Larząd

zawsze za mojej kadencji pracował społecznie, nie mówię o wynagrodzeniu trenerów i

seniorów i grup młodzieżowych bo Ci panowie zawsze byliwynagradzani, oczywiŚcie Prawnie

to było wszystko regulowane. powiem Państwunże praca w klubie nie jest łatwa, jest to Praca

naprawdę trudna i wydaje mi się, że podsumowanie takiej pracy z ust mojego kolegi jakbY nie

było sportowca powtarzam się jest dla nas bardzo krzywdzące, nie tylko dla mnie jako Prezesa

ale dla całego Zarządu Klubu, który pracował przez dwa lata. Ja bym bardzo prosił Pana Piotra

Hołosia o publiczne sprostowanie tej informacji bo naprawdę to jest dla mnie i dla moich

kolegów byłych dzia|aczy krzywdzące. Dziękuję bardzo,

> Przewodniczący Rady: Dziękuję czy ktoś jeszcze chciałby w wolnych głosach i wnioskach O

ałos poprosił sołtvs wsi Nosale Stanisław Niechciał. Proszę Pan Stanisław Niechciał,

> Sołtys wsi Nosale Stanisław Niechciał: Panie przewodniczący, Szanowna Rado, Panie wójcie,

ja ze swej strony chciałem serdecznie podziękować w imieniu mieszkańców miejscowoŚci

Nosale właśnie za przyjęcie tego planu odnowy myślę, że jest to pierwszy krok, który właśnie

wspólnie z urzędem gminy jak i również rada musiała łaskawym okiem wejrzy na to żeby nam

jakiś pienią żkow przyznać żeby można było tę salę naszą pobudować, Jest to konieczność tak

można w skrócie powiedzieć bo mieszkańcy na kazdym kroku zywo się interesują kiedY, co,

jak, bo na dzień dzisiejszy faktycznie nie mamy zadnego pomieszczenia bYła stara szkoła (",)

teraz ze względu na to, że stan techniczny jest zły, nie nadawało się to faktYcznie do remontu,

Rem'ont by przedrożył koszty budowy nowego obiektu, nie jest to duze pomieszczenie ale

myślę dla nas, jako mieszkańców Nosal to jest wystarczające, Będzie to integrowaĆ

mieszkańców myślę że na pewno będzie to służyć również społeczeństwu nie tYlko Nosal ale i

ościennych miejscowości z rożnych okazji. kiedyś wójtowi powiedziałem bo był problem z

organizacją dozynek, że jeśli będziemy mieli salę to na pewno się podejmiemy organizacji
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gminnych dożynek bo trzeba po prostu mieć gdzie zorganizowac żeby, także serdecznie
dziękuję i proszę o pamięć żeby w razie finansów jakiś łaskawszym okiem wejrzeć na

przyznanie pieniążków na ten cel zeby jak najszybciejta salka nasza powstała. Dziękuję bardzo.
> Przewodniczący Rady: Dziękuję. O ałos poprosił wóit. Proszę Pan wójt.
> Wójt: Panie przewodniczący, Szanowni Państwo, najpierw tutaj w stronę Pana sołtysa myŚlę,
że Rada po przyjęciu tego Planu Odnowy Miejscowości, w którejta salka jest zapisana będzie
szczególnie zobowiązana do tego żeby środki przeznaczyć, a ja Państwa chciałem tylko
poinformować, że praktycznie projekty, kosztorysy są juz przygotowane i oczywiście są do
konsultacji tutaj również z mieszkańcami. Rzecz następna, Panie przewodniczący szczególnie
zwracam się do przewodniczących komisji stałych Rady prosiłbym jednak o zintensyfikowanie
prac, zwoływanie komisji i tutaj Pan przewodniczący żeby to równiez dopingował i nadzorował
tak jak ma to przypisane poniewaz wycofywanie uchwał, które zostają wprowadzone do
porządku obrad ze względu na to ze komisje się nie zbierają i nie opiniują uchwał powoduje
duże perturbacje dla nas dla mnie jako organu wykonawczego i również same perturbacje dla
pracy Urzędu ja powiem tylko tyle niepodjęcie dzisiaj tej uchwały dotyczącej opłat,
wprowadzenia opłat za psy, było pewnego typu niekonsekwencją ponieważ o opłatach
targowych Państwo przyjęliście na sesji tę uchwałę a o psach nie przyjęliście a tak jak Pani
skarbnik powiedziała my cały czas mamy to ujęte w budzecie gminy, w projekcie budzetu
gminy i to powoduje w tym momencie, to ze jest to jakaś niekonsekwencja, stąd tez prosiłbym
jednak, bo krótki okres czasu to jakby nie jest wytłumaczenie, prosiłby o to, a Państwo macie
praktycznie oprócz Komisji Oświaty (Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowio, Sportu) wszystkich
przewodniczących komisji aby komisje pracowały i omawiane były tam proponowane uchwały
bo Szanowni Państwo wysokość stawek, skąd się wzięły itd., itd. powinno to być opiniowane
przez komisje i przedstawiane radnym już po zaopiniowaniu przez poszczególne komisje i

dlatego ja mam taką propozycję ponieważ państwo macie w myśl Statutu otrzymywać
materiały na sesję 7 dni przed sesją, ja mam taką propozycję skoro sesje są stałe organizowane
w ostatnią środę miesiąca aby w ten ostatni poniedziałek czyli 3 dni przed sesją organizować
spotkania komisji i te uchwały dogłębnie po prostu opiniować przez odpowiednie komisje bo
Szanowni Państwo Rada podejmuje decyzje w sprawie uchwał po omówieniu ich tak naprawdę
przez przewodniczących komisji czy osób wydelegowanych z komisji tak to się powinno
obywaĆ. Państwo podejmujecie istotne decyzje później w porządku obrad również część
uchwał jest wycofana i temu się nie dziwię ale prosiłbym tutaj jednak o podjęcie działań
komisji i równiez Pana przewodniczącego zeby takich sytuacji gdzie radni zwracają uwagę ze
nie są zaznajomieni tak naprawdę, nie byli w stanie się dogłębnie zapoznać i omówić tych
uchwał po prostu na przyszłość nie było bo mocno nam to komplikuje funkcjonowanie.
Dziękuję.
> Przewodniczący Rady: Dziękuję Panie wójcie również przychylam się do słów Pana wójta o
to aby (szum na soli) - ja jeszcze tylko dwa zdania - te prace komisji w miarę mozliwości
zintensyfikowaĆ natomiast co do wypowiedzi Pan wójta, krótkie pytanie czy Pan wójt traktuje
wszystkich radnych jednakowo? Juz mówię o co chodzi, jezeli Pan wójt mówi w naszą stronę,
że macie wszystkich przewodniczących komisji, co Pan wójt miał w tym momencie na myśli
proszę miwytłumaczyć. Kto ma i ...

> WÓjt: Klub radnych, który - Pan również nalezy do tego Klubu radnych, który często używa
stwierdzenia nas jest ośmiu. Klub radnych ,,Razem dla Gminy Bralin" - taki klub radnych, macie
Państwo jako klub oprocz Komisji Oświaty (Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu)- tak jak
zaznaczyłem wszystkich przewodniczących komisji, stąd tez zwracam się o to, że m,acie
Państwo jako Klub radnych wszystkich przewodniczących komisji i równiez tutaj szefa tej
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Komisji bym prosił o to, żeby tez panował nad tym ponieważ Państwo jesteście ciałem
statutowym tej Rady takze prosiłbym zeby po prostu wzmóc prace ponieważ nam to mocno
komplikuje,Zbliża się koniec roku itak jak mówię, teraz nie wiemy co robić dalej z projektem
budzetu, ten projekt został przekazany myślę, ze tutaj Państwo nie macie innego wyjścia jak

tylko przyjąć tę uchwałę w proponowanym kształcie, chociaz kwoty nie jest zapisane, jak

Państwo wiecie w projekcie uchwały, te kwoty opłaty od psów nie wpisaliśmy bo to jest
Państwa decyzja myśmy ją jakoś szacunkowo przyjęli na poziomie tegorocznym tak jak opłatę
za targowiska - tegorocznym ale Szanowni Państwo, no pozbawiacie się części również tak
naprawdę decyzji sami, dlatego tam jest wykropkowane i dalej nie wiemy co wpisywać, co
proponować, o to mi po prostu chodzi i mam jeszcze jedną prośbę, jeślijuż jestem przy głosie
Panie przewodniczący i przewodniczący Komisji, Szanowni Państwo, jeśli chcecie być powaznie
traktowani a Wam się takie traktowanie nalezy to ja bym prosił jednak zeby nas powiadamiaĆ
i próbować uzgodnić terminy komisji odbywających się, jeśli one się juz odbywają, powiem o
co chodzi. My normalnie funkcjonujemy, jesteśmy osobami, które tutaj oprócz obsługi rady i

przygotowywania uchwał i współpracy z radnymi również prowadzimy normalną działalność
administracyjną, równiez szkoleniową i pozostawianie tylko informacji, że w tym i w tym dniu
odbędzie się jakaś komisja, o tej i o tej godzinie powoduje, że nie wszystkie osoby, które są

zainteresowane z urzędu mogą na tę komisję dotrzeć, była taka sytuacja podczas zwoływania
Komisji Budżetu (Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu) na L7 gdy my byliśmy już duzo
wcześniej wpisani na szkolenie z centralizacji VAT - u, duzo wcześniej, tak więc nikogo z osób,
które mogłyby te Komisję Budżetu (Komisję Rozwoju Gospodarczego i Budżetu) obs|użyć nie
było na terenie urzędu i później jest tylko zwrotnie wydzwanianie, wnoszenie o zmianę
terminu i to jest takie dosyć tutaj dla nas utrudniające, zbyt duzo energii w to później musimy
wkładać takze prosiłbym żeby przewodniczący komisji, która ustala termin i godzinę żeby
oprócz tego, że zostawia suchą informację w biurze podawczym,żeby również zwroci| się do
minimum do Pani skarbnik - jeśli chodzi o budzet, także byśmy mogli, żebyśmy powaznie mogli
tutaj do spraw podejść. Taką mam prośbę, dziękuję bardzo.
> Przewodniczący Rady: Dziękuję, dziękuję za doprecyzowanie swojej wypowiedzi, czy Pan

chciałby jeszcze zabrac głos? Pvtonie skierowone zostało do mieszkańca Gminv - Roberta
Goqola. którv w trakcie poprzedniei wvpowiedzi przewodniczaceąo radv svanalizował cheć
zabrania ąłosu.
> Mieszkaniec Gminy Robert Gogol: Panie wójcie, Wysoka Rado, Panie przewodniczący,
jestem mieszkańcem Mnichowic ale pytam się radnego z Mnichowic czy zabierał kiedyŚ głos

co ma w Mnichowicach być zrobione, na radzie? Nie ma odpowiedzi, to ja powiem co ma byĆ

zrobione. W tym roku miała być zrobiona kanalizacja, wiadom o, że już zima, że nie będzie ale
przypuszczam, ze na przyszły rok kanalizacja rusza ale przypomnę jeszcze, ze my jako jedyna

wioska w powiecie mamy wodociąg, który - rury są azbestowe, a wiadomo, ze azbest to
sprawy rakowe. Pierwszy wodociąg był zrobiony w Powiecie Kępińskim w Laskach a ponieważ
mam tam rodzinę w Laskach dawno juz zapomnieli o wodociągu, nie mówiąc bo od razu była

robiona kanalizacja. Ja jestem za tym jak będzie robiona kanalizacja musi być od razu zrobiony,
nowe rury azbestowe wtrqcenie > Wójt: Wymienione. > Robert Gogol: Nie azbestowe tylko
plastikowe. Następna sprawa/ chodnik powiatowy przy kościele jak się spotkają dwa tiry co
jadą , puste to wjeżdza na chodnik, wszystko podskakuje proszę radnych powiatowych
przyjechać do Mnichowic, Wam pokazę jak wygląda chodnik, jak wyglądają okna w koŚciele,

po prostu szyby popękały od wstrząsów. Jak będzie zrobiona kanalizacja to i powiat powinien
zrobić prosto drogę i zrobić jeden kierunek bo to jest droga powiatowa nie gminna, bo kiedyŚ

to była prosto - jako główna droga w Mnichowicach a poniewaz w 35 roku gdy kocie łby
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zakładali Konrad Gogol - to jest z mojej dalszej rodziny - był sołtysem i kazał robić sobie drogę
- kocie łby z tej strony bo tam jest główna droga z prawej, z prawej okna nie są popękane bo

tam jest żużlowe,jedzie wolniej, samochód czy ciągnik a tutaj, to wiadomo, jak co jest. Tyle
bym miał, a jeszcze jedno, chciałem podziękować ale to jest działka Pani sołtys, że mamy
luksusowo zrobioną kuchnię na sali z wyposazeniem, no i okna plastikowe i drzwi i wszystko,
no i na sali też, Panie wójcie dziękujemy choć tez trochę było mojej roboty bo były okna
stalowe, że musiałem no po prostu palnikiem powypalać ze względu, gumówką nie szto bo

ściskało i pękał kamień, także. No i inni przyszli jak Pan Bajer, Bogdan Puchała, żeŚmy to
powyciągali a resztę gumówką a Dwernicki osadził w ogóle nowe okna. Także tyle bym miał i
z góry dziękuję, ze Rada pomoże. Panie, radny Mnichowic, będzie przypominać żeby coŚ w
Mnichowicach ruszyło, Dziękuję bardzo,
> Przewodniczący Rady: Dziękuję,
Dvaresia radneoo powiatoweąo zenona kasprzaka: panie Robercie, nalezy się dzisiejsza dieta
Panu.
> Przewodniczący Rady: Proszę czy ...tak O qłos poprosił rodnv Piotr Twordowski. Pan Piotr
Twardowski, bardzo proszę.
> Radny Piotr Twardowski: Ja tutaj chciałbym na ile mogę odpowiedzieć tutaj Panu,
odpowiedzieć po części, ze takie pisma do Powiatowego Zarzqdu Dróg zostały z mojej strony
złożone, zarówno, jezeli chodzi o drogi powiatowe, jak i chodnik i te zadania zostały
uwzględnione w budżetowaniu na następne lata także proszę się uzbroić w cierpliwość, myślę,
że te zadania sukcesywnie będą realizowan e wtrqcenie > Robert Gogol: la już się w cierpliwość
uzbroiłem, bo za moich czasów jak ja byłem, to cośmy, Rada Sołecka się zwrociła do powiatu
to przyszło z powrotem, jedno a to samo pismo tylko zmiana daty. Znam ten.
Przewodniczocv Radv upomniał Roberta Goqola, > Przewodniczący Rady: Ale naprawdę
bardzo proszę, trzymajmy się jakiegoś porządku, dobrze. Bardzo proszę zeby jakiś porządek
utrzymać, ze jednak jakaś kolejność. Czy ktoś jeszcze chciałby wolnych głosach.
O ąłos ooprosiła skorbnik oroz sołtvs wsi Nosole§tonisław Niechciał.
> Przewodniczący Rady: Bardzo proszę, Pan Stanisław Niechciał.
> Sołtys wsi Nosale: Jeśli jesteśmy przy drogach powiatowych, to ja też właśnie, korzystając
tu właśnie z radnych powiatowych, bo (...) zebranie wiejskie, prosiłem Pana przewodniczącego
(Radv Powiotu Kepińskieqo Stonisława Bolińskieqo) ale z racji obowiązków nie mógł
uczestniczyć, chciałem też odnośnie drogi, która przebiega przez Nosale, wiemy że była ona w
planach budowy, remontu, moze nie budowy, moze remontu na lata 1,6 czy dalej,
wieloetapowo ale ostatnio właśnie czytając tygodniki i w planie starosta widzę nie ma
wzmianki o naszej drodze a chcę powiedzieć, że szczegolnie odcinek drogi, który przebiega od
Kolonii Grębanin tj. krzyzówki co się jedzie na Zurawiniec i do Nosal, która do krzyzówki tez,
co idzie na Działosze i tutaj taki jest znlszczony ten odcinek, jest to no sama dziura, tam
faktycznie, co trochę łatają i co trochę są dziury po tym, ten asfalt się rozlatuje on jest sama
pajęczynka, rozlatuje się nie ma w ogóle tam, czego łatać myślę, że przedraża starostwo ten
remont, bo jeśli się nie ma pieniędzy to się robi porządnie żeby to wystarczyło na parę lat a
jest to taki odcinek, jest to najnowsza droga, która była przez Nosale robiona ita droga
faktycznie najgorsza jest, bo droga z Mnichowic do Nosal była to droga w latach 80 r.obiona

ona do dzisiaj w miarę jeszcze się trzyma, nie ma tam, jedna może dwie dziurki, ale to 30 lat a

tam ma moze ]-2-].3 lat droga i faktycznie można powiedzieć jest, zwija się, tam już z niej nie
ma nic i właśnie mieszkańcy mnie też na ten temat bardzo upominali ja, to właśnie do
starostwa było pisane pisma (...) uzgodnione w remontach tych dróg a na dzień dzisiejszy
widzę, że nic nie ma i tam o chodnikach się mówiło, bo jest to droga bardzo wąska,
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bezpieczeństwo dzieci, które idą do szkół, no jest bardzo zagrożone, bo muszą iść poboczami
latem jeszcze pół biedy, ale jak przyjdzie jesień czy wiosna roztopy no faktycznie po gruntowej
drodze muszą iść a tam wiemy jak gruntowa droga wygląda ona wiosną czy jesienią, myŚlę, że

żeby Pan Przewodniczący Rady Powiatu wziął to pod uwagę żeby przy okazji, przy jakieŚ

bliższej (.,.) zrobić tam, chociaz ten odcinek jest to w granicach 2 km, bo to jest cały ciąg drogi
od Mroczenia do Stradomii faktycznie nie, ale juz wiem, ze to było w planach do Bralina
zrobienie tego odcinka, ale myślę, ze chociaż ten najgorszy odcinek, bo ten tam odcinek od
Grębanina w miarę jest a tutaj ten odcinek to już naprawdę za rok dwa to juz nie będzie w
ogóle tej drogi. Dziękuję bardzo,
> Przewodniczący Rady: Dziękuję czy ktoś jeszcze? Ponownie o ąłos poprosiła skarbnik. Proszę
pani skarbnik.
> Skarbnik: Panie przewodniczący ja tylko chciałam zapytać odnośnie tej uchwały intencyjnej
w sprawie wyrazenia stanowiska o potrzebie udzielenia pomocy finansowej Województwu
Wielkopolskiemu. Pan Marszałek Województwa przesłał projekt dwóch uchwał i projekt tej
uchwały intencyjnej, która dzisiaj zostata wycofana, chciałabym widzieć, kiedy to będzie
uchwalone, bo jeśli to będzie za miesiąc, to będzie to juz troszeczkę poźno wtracenie > WÓjt:

Trzeba coś marszałkowiodpisać. > Skarbnik: Jeśliwyrazicie Państwo zgodę na dofinansowanie
budowy tego lądowiska to musimy to wprowadzić do budzetu na 2016 rok i do WPF na 2016

-2OI7 idzień 30 grudnia to juz naprawdę będzie zapoźno a na dzień dzisiejszy ja nie wiem,
co ja mam marszałkowi odpisać.
> Wójt: Marszałek - jeśli mogę, tak?
> Przewodniczący Rady: Bardzo proszę.
> Wójt: Marszałek, ja nie będę całego pisma przewodniego pisał, czytaI przepraszam, ale
odczytam tylko końcówkę: Mając na uwadze wagę tego projektu zwracam się do Pana z proŚbą

o pisemną deklarację w formie uchwały intencyjnej dotyczącą finansowego uczestnictwa
Gminy na przedstawionych zasadach w realizacji powyzszego przedsięwzięcia w przypadku

ewentualnych pytań proszę o kontakt. l tutajjest podany numer dyrektora gabinetu marszałka
Pana Tomasza Grudziaka więc przyłączam się iutaj do pytania Pani skarbnik, musimy coś
odpisać marszałkowi, to jest przypomnę pismo z 9 listopada 201-5 roku data wpływu.
> Przewodniczący Rady: Czy jak sądzę, wycofanie tego punktu poprzez głosowanie było wolą
radnych, aby ten temat wrócił na komisje, Komisję Budzetu (Komisję Rozwoju Gospodarczego
i Budżetu), no, więc tutaj zmuszony jestem przekierować te zapytanie do przewodniczącego
Komisji Budżetu, na kiedy jest planowana najbliższa Komisja Budzetu czy są jakieŚ plany w tej

sprawie.
> Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Paweł Narękiewicz: Znaczy
planuję zrobić komisję w przyszłym tygodniu w piątek i mam nadzieję, że do tego czasu będzie

też opinia pozostatych komisji, co do wykonania budżetu, projektu budżetu.
> Przewodniczący Rady: Mówimy o piątku w przyszłym tygodniu.
> Przewodnlczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Paweł Narękiewlcz: Przyszłym
tygodniu, tak.
> Wójt: Przepraszam, czyli 4 tak?
> Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: Tak.

> Przewodniczący Rady: Czyli Pani skarbnik gdybyśmy podję|i uchwałę powiedzmy w pierwszej

połowie miesiąca grudnia to jeszcze zdążymy z terminami na odpowiedŹ do Pana marszałka,

> Skarbnik: To by musiało to być tak, jeśli będziemy, nie wiem jeszcze, kiedy będzie

przyjmowany projekt budżetu, budzet, na201,6 ale sądzę, ze w połowie grudnia, zebyto,nie
zostawiać na ostatni dzień przed końcem roku.
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> Przewodniczący Rady:To będzie jeszcze takitermin, gdzie zdążymy.
> Skarbnik: To wtedy będziemy musieli podjąć te dwie uchwały wtracenie > Wójt: Marszałek
Województwa isamorządteż swój budzet ustalają. > Skarbnik: Po spotkaniu na komisjach to
ja już będę wiedziała czy jest ta uchwała zaopiniowana pozytywnie czy negatywnie, jeŚli będzie
pozytywnie to wtedy wprowadzę przez autopoprawkę do projektu budżetu to zadanie i do
WPF.
> Przewodniczący Rady: Dziękuję. Czy ktoś chciałby jeszcze w wolnych głosach i wnioskach
chciałby zabrac głos? O ąłos poprosił radnv Marek Markiewicz. Bardzo proszę radny Marek
Markiewicz.
> Radny Marek Markiewicz: Panie przewodniczący, Wysoka Rado, ja mam pytanie do Pana

wójta czy może do któregoś z kierowników Referatów: Jak długo jeszcze nie będzie świateł na

terenie Gminy Bralin? Chodzi o światła uliczne. Następne zapytanie kiedyŚ rozmawiałem na

temat oświetlenie parkingu na Namysłowskiej B, nie wiem czy Pan wie, co tam się dzieje, ale
ja tam mieszkam i różne rzeczy się tam dzieją może by jednak to oświetlenie - ponawiam
sprawę do ruszenia i następny punkt. Sprawa przystanków przy drogach, zbliża się zima,
przystanki są bez szyb, proponowałbym przejrzećte przystanki i zrobić - nie wiem - inwenturę
tego wszystkiego i coś z tym zrobić. Następna sprawa oświetlenie ulicy 3 Maja gdzieś tam są
lampy, które nie świeca tez proponowałbym żeby to przejrzec i uzupełnić ewentualnie. To taka
moja... Dziękuję.
O qłos poprosił wóit.
> Przewodniczący Rady: Proszę Pan wójt.
> Wójt: Ja odpowiem tylko na to pytanie odnośnie sygnalizacji, ponieważ sprawy pojedynczych
lamp nieświecących prosiłbym jednak zg|aszac u pracownika merytorycznego, to na bieząco
jest usuwane a w sprawie sygnalizacji Szanowni Państwo, jak Państwo wiecie podejmowaliście
taką uchwałę 12 sierpnia o przekazaniu drogi, droga ma teraz kategorię drogi, tzn. zarząd drogi
wojewódzkie, my przekazując tę drogę protokolarnie, jednocześnie poinformowaliśmy
przedstawicieli Wojewódzkiego Zarządu Dróg o,tvm, że my swoje umowy na dostawę energii
elektrycznej - nasze gminne na sygnalizację świetlną wypowiadamy, tam był miesięczny okres
wypowiedzenia i przez miesiąc czasu jeszcze nasze umowy funkcjonowały WZD miał na to swój
czas, aby takie umowy podpisać z dystrybutorami energii elektrycznej i powiem, ze problem
nie tylko dotyczy samej Gminy Bralin, bo to jest aż od Goli do samego Chojęcina, ale również
Kępna po prostu WZD nie uruchomił tego oświetlenia. Ja ostatnio poprosiłem o przygotowanie
i wysłanie pisma do WZD dotyczącego właśnie uruchomienia tej sygnalizacji, ponieważ oni,
jako zarządca nie wiem czy mają plan w ogóle uruchamiać to oświetlenie, więc będę to
wiedział po tym jak otrzymam odpowiedź i wtedy Państwu ją przekażę, jakie jest ich
stanowisko czy to są tylko perturbacje związane z podpisaniem umowy na dostawę energii
elektrycznej czy to jest jakiś inny zamysł, ale w tym momencie ja tego nie mogę stwierdzić,
wysłałem takie pismo z takim zapytaniem. Jest jeszcze jedna rzecz, którą tutaj od razu chciałem
w sprawie ósemki starej poruszyć a mianowicie z informacji do nas dochodzących - też w tym
piśmie zwracałem się o wyjaśnienia - mają być nieodśnieżane,znaczy droga będzie odśnieżana
w kategorii dróg wojewódzkich - bo są rożne kategorie odśniezania dróg krajowych,
wojewódzkich, gminnych i Szanowni Państwo, z informacji do mnie dochodzących jest fakt, że
te chodniki za barierkami mają nie być odśnieżane, stąd tez moje zaniepokojenie i zwracałem
się równiez w tym piśmie z taką informacją, że ma na zasadach tak jak to było z krajówką
możemy wykonywać tę czynność firmą, która jest przez nas wyłoniona oczywiście za opłatą
przez WZD, refakturowania, tak to było z krajówką, ale czym się skończy to jak otrzymam
pismo zwrotne Państwu tutaj przedstawię. Nie chciałbym się odnosić do tych hejtów na
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różnych forach internetowych dotyczących oświetlenia ósemki, ale jeszcze raz podkreślam
droga nie jest już w naszym zarządzie itak naprawdę mozemy tylko zwracaĆ się w Państwa
imieniu z zapytaniami, co dalej, jeśli chodzi o oświetlenie czy odśniezanie.
> Przewodniczący Rady: Dziękuję. O ąłos poprosił rodnv Tadeusz lwan. Proszę radny Tadeusz
lwan.
> Radny Tadeusz lwan: Panie wójcie ja myślę, że Pan naszej miejscowoŚci nie zostawi samej
sobie cały czas Gmina Bralin nie wydawała nawet grosza/ bo robił to Zarząd Dróg Krajowych
wtracenie > Wójt: Ale co? > RadnyTadeusz lwan: No odśnieżanie naszej miejscowoŚci, gmina

na to złotówki nie wydawała, bo nie było innych dróg tylko krajówka i myślę, że teraz ten

chodnik...
> Wójt: To znaczy, jeśli mogę odpowiedzieć, właśnie między innymi przezto, ze Gola to jest

główny ciąg byłej drogi krajowej a te chodniki tak są tak naprawdę, te pobocza za barierkami
są powszechne stąd moje zaniepokojenie, co do informacji, ale proszę mi daĆ czas ja się
zwróciłem do WZD z pytaniem, co będzie z tym odśniezaniem tych chodników ba ja też sobie
nie wyobrażam, żeby dzieci chodziły zwłaszcza po tym, co pługi odsuną na pobocze myŚlmy,

mówię, żeby to sprawnie szło, z krajówkami się szybko porozumieliśmy, bo na początku tez
były zgrzyty i myśmy to robili, ale przypominam za pieniądze krajówki tak jak Pan radny
powiedział obciążaliśmy ich i teraz tez nie widzę w tym momencie musimy znaleźĆ jakieŚ

rozwiązanie gdyby doszło do tego, że WZD powie nie to, bo my tak naprawdę nie mamy
podstawy prawnej zeby to finansować z budzetu w tym momencie, bo to nie nasza droga w

zarządzie, więctutaj proszę miwierzyćtrzymam rękę na pulsie ijeśli będę miat już konkretną
odpowiedź wtedy będziemy się tutaj, pewnie Państwo również, zastanawiaĆ jak to
zorganizować żeby ta droga była utrzymana w standardzie, do jakiego jesteŚmy

przyzwyczajeni, znaczy odpowiadająca równiez oczekiwaniom mieszkańców zwłaszcza tych,
którzy się poruszają poboczami. Dziękuję.
> Radny Tadeusz lwan: Dziękuję.
> Przewodniczący Rady: Dziękuje czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? O qłos poprosił rodnv
Leszek Głab. Proszę radny Leszek Głąb.
> Radny Leszek Głąb: Panie przewodniczący ja bym miał prośbę do Pana osobiŚcie zeby na

przyszłość bardziej szczegółowo dostarczać nam materiały zeby nie dochodziło do takich

sytuacji, że jeden drugi czy trzeci punkt zostaje usunięty z obrad po prostu no postaraĆ się zeby

skompletować dostatecznie żeby się mozna no zapoznać z tym.
o ałos poprosił przewodniczacv radv powiotu kępińskieqo.

> Przewodniczący Rady: Proszę Pan Przewodniczący Rady Powiatu.
> Przewodniczący Rady Powiatu Kępińskiego Stanisław Baliński: Panie przewodniczący,

Wysoka Rado, ja zostałem wywołany do odpowiedzi, nie mniejjednak myŚlę, że w sprawach

dróg - sami wiecie, jakie są problemy, tak na koniec roku wyjście z taką inicjatywą jak tu kolega

Stanisław powiedział rzeczywiście te 2 km drogi i w remoncie kapitalnym czy budowie to jest

3.000.000,00 zł minimum za kilometr, takze obawiam się że będzie trudno trzeba by to
sprawdzić, natomiast kwestie, rozpoznam te tematy. Kwestię tego chodnika myŚlę, nie jest

jakiś wielki, potężny problem i trzeba bv (...) to jest kwestia podniesienia czy wymiany chodnika

na odcinku, ile to jest 100 czy 150 m przy samym kościele, ale tę i te sprawę rozpoznam i na

następnej sesji, jeśli mnie Państwo zaprosicie czy sam tutaj dotrę to przedstawię, jaki będzie

sposób i mozliwość załatwienia. Tyle, Dziękuję bardzo.
> Przewodniczący Rady: Dziękuję, czy ktoś jeszcze chciałby zabrac głos? Brak chetnvch. Ja

pozwolę sobie jeszcze raz na koniec przypomnieć przewodniczącym komisji o terminach Z

budzetem, proszę bardzo, aby te terminy dotrzymać tutaj. Deklaracja jest przewodniczące8o
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Komisji Budzetu (Komisji Rozwoju Gospodorczego i Budżetu), ze 4 chciałby, jako komisja
budżetowa zamknąć temat budżetu ijeszcze na sam koniec tylko taka króciutka prośba od
mieszkańców w związku z tym, ze w tej chwili operator wydzwania do mieszkancow z ofertą,
mieszkańcy są zdezorientowani czy to jest jedyny operator czy może będą jeszcze inni prośba
jest taka - od mieszkańców oczywiście - aby na stronie internetowej gminy umieścić taką
informację żeby mieszkańcy mogli się gdziekolwiek z taką informacjązapoznać, jeżeli byłaby
taka moż|iwość bardzo bym o to prosił.
> Wójt: Ja mogę tylko.
> Przewodniczący Rady: Tak oczywiście proszę.
> Wójt: Ja mogę tylko powie dziec, że my w związku z tym zwrócimy się do inwestora i zarządcy
tego projektu o to żeby taką informację na naszej stronie umieścił, my w ich imieniu nie
mozemy umieszczać żadnych informacji, ponieważ my do końca sami nie wiemy ilu będzie
operatorów ma ich być kilku nie jest ot monopol, ale to tu proszę Państwa zwrócimy się do
zarządzającego projektem, aby ewentualne informacje takiej udzielił niestety my sami z siebie
takiej informacji moze byśmy pewne naduzycie popełnili, ale zwrócimy się do Urzędu
Marszałkowskiego o taką informację.
> Przewodniczący Rady: Dziękuję.

Pkt 13) Zamknięcie posiedzenia.
po wvczerpaniu tematów przewidzionvch no dzisieisze posiedzenie przewodniczacv zamknał
obradv xvlll sesii Radv Gminv Brolin i podziękowoł obecnvm za udział.

protokołowała : Anna piasecka

PRZE'.''
Radr

/podpis/
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